
                          Protokół z XXI sesji
  Rady Miasta Torunia

                  z 21 stycznia 2016 roku

XXI  sesja  Rady  Miasta  Torunia  odbyła  się  21 stycznia 2016  roku w sali  nr 33  im.
Mikołaja Kopernika Urzędu Miasta Torunia.

I. Otwarcie sesji. 

p.  M.  Czyżniewski –  otworzył  XXI  sesję  Rady  Miasta  Torunia.  Powitał  radnych  
i  przybyłych  gości,  posłów  na  Sejm  RP  I.  Michałek  i  A.  Myrchę,  radnych  sejmiku
wojewódzkiego P. Przybylskiego i A. Banaszaka oraz zastępcę komendanta miejskiego policji
S. Milarskiego.

II. Przyjęcie protokołów z 18, 19 i 20 sesji: protokoły przyjęto bez uwag.

III. Informacje Przewodniczącego Rady:

p. M. Czyżniewski – poinformował, że:

1. Kujawsko - Pomorski Wojewódzki Konserwator Zabytków przekazał wykaz udzielonych
dotacji na zadania konserwatorskie w 2015 roku realizowane przy obiektach wpisanych do
rejestru zabytków.

Niestety nie były to zbyt duże środki, cała dotacja wynosiła 55 tys. zł i dotyczyła:

- parafia pw. św. Jakuba – 10.000 zł,

- Towarzystwo Naukowe w Toruniu – 7.000 zł,

- Wspólnota Mieszkaniowa – ul. Mickiewicza 60 - 11.000 zł,

- parafia katedralna pw. Świętych Janów – 15.000 zł,

- parafia pw. Wniebowzięcia NMP – 12.000 zł.

2.  Informuję  Państwa,  że  radni,  którzy  złożyli  ślubowanie  17  grudnia  ubr.,  złożyli
oświadczenia  majątkowe  w  ustawowym  terminie.  Zgodnie  z  procedurą  zostaną  one
przekazane do właściwych urzędów skarbowych. 

3.  Klub  radnych  PiS  dokonał  zmiany  personalnej  na  stanowisku  przewodniczącego.  Od
wczoraj funkcję przewodniczącego pełni radny Wojciech Klabun.

4. Zachęcam do wpisywania się na listę dyżurów radnych, które odbywają się w sali nr 9 w
Urzędzie Miasta.

IV. Informacje Prezydenta Miasta: 

p. M. Zaleski –  zgodnie z § 27 ust. 5 statutu Gminy Miasta Toruń przedstawił informacje
dotyczące zdarzeń ważnych dla miasta, które miały miejsce od ostatniego posiedzenia rady
miasta:

ŚWIĘTA, UROCZYSTOŚCI

5  stycznia  br.  Uniwersytet  Mikołaja  Kopernika  obchodził  70.  rocznicę  pierwszej
inauguracji roku akademickiego (5 stycznia 1946 r.)  Naukę  na uniwersytecie  rozpoczęło
wówczas 1605 studentów.
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6  stycznia  br.  ulicami  toruńskiej  starówki  przeszła  barwna  parada  z  okazji  święta
Trzech Króli. Organizatorem wydarzenia była Toruńska Agenda Kulturalna. Finałem parady
– na Rynku Nowomiejskim – była  inscenizacja jasełkowa, oraz koncert Joszko Brody z 25-
osobową grupą dziecięcą.

10  stycznia  br.  obchodziliśmy  7.  rocznicę  śmierci  gen.  prof.  Elżbiety  Zawackiej.
W Kościele Garnizonowym została odprawiona uroczysta Msza św. w intencji Honorowej
Obywatelki Torunia, w której uczestniczyli przedstawiciele władz miasta.

12 stycznia br. w Sekretariacie Konferencji Episkopatu Polski w Warszawie odbyło się
doroczne spotkanie „Opłatek Miast Papieskich”,  w którym uczestniczyli przedstawiciele
władz Torunia.

15 stycznia br. jubileusz 70-lecia obchodziła toruńska Szkoła Podstawowa nr 2 przy  
ul. Targowej 17.  W uroczystości z tej  okazji wzięli udział przedstawiciele władz miasta.

17  stycznia  br.  odbyły  się  w  Toruniu  ogólnopolskie  obchody  XIX  Dnia  Judaizmu
W licznych wydarzeniach z tej okazji (m. in.): wspólnej modlitwie na Cmentarzu Żydowskim
przy  ul.  Antczaka,  spotkaniu  i  uroczystości  okolicznościowej  w  Ratuszu  Staromiejskim,
nabożeństwie  ekumenicznym  i  otwarciu  wystawy  „Papież  Franciszek  z  pielgrzymką  
w Izraelu” w katedrze śś. Janów, wieczorze żydowskim „Raduj się w Toruniu” w Dworze
Artusa, wzięli udział przedstawiciele władz miasta.

18  stycznia  br.  obchodziliśmy  96.  rocznicę  powrotu  Torunia  do  wolnej  Polski.
W  ramach  obchodów:  złożenie  kwiatów  na  grobie  O.  Steinborna,  pod  pomnikami  
S. Łaszewskiego i gen. Hallera; przemarsz, uroczystość patriotyczna i Halleriada na Rynku
Staromiejskim. W uroczystościach wzięli udział przedstawiciele władz miasta.

WYDARZENIA  

Wydarzenia kulturalne (wybrane):

- 5 stycznia br. w CKK Jordanki spektakl „Słoneczni chłopcy” Teatru 6. Piętro,

- 6 stycznia br. w Dworze Artusa koncert kolęd i pastorałek w wykonaniu zespołu Omnes Filii
Dei Domini (30 os. chór + instrumentaliści),

- 8 stycznia w CKK Jordanki koncert „Perły Retro Rocka”,

- 13 stycznia br. w CKK Jordanki koncert „Anna Wyszkoni - Kolędy Wielkie”,

- 14 stycznia br. w CKK Jordanki wręczenie stypendiów w dziedzinie kultury,

- 14 stycznia br. w Auli UMK premiera filmu „Ekscentrycy”,

- 15 stycznia br. w CKK Jordanki spektakl „Mayday” w wykonaniu Och-Teatru,

- 16 stycznia w CKK Jordanki koncert zespołu Affabre Conciniu oraz TOS.

Wydarzenia sportowe i turystyczne (wybrane):
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-  1  stycznia  br.  na  Tor  -  Torze  „Nowy  Rok  na  sportowo”,  impreza  dla  mieszkańców,
współorganizowana przez MOSIR, Toruński Związek TKKF i  Polski Związek Weteranów
Lekkiej Atletyki,

-  6-9 stycznia br.  na Tor -  Torze zawody łyżwiarstwa figurowego Mentor Nestle Nesquik
Toruń Cup 2016. Wzięło w nich udział ponad 300 łyżwiarzy z 34 krajów, w tym mistrzowie
znani z największych imprez łyżwiarstwa figurowego.

Inne wydarzenia (wybrane):

-  10  stycznia  br.  24.  Finał  Wielkiej  Orkiestry Świątecznej  Pomocy.  Główne wydarzenia  
(w godz. 10.00 – 22.00) – na scenie plenerowej Na Rynku Staromiejskim, ponadto (m. in.):
jubileuszowa  MotoOrkiestra  na  Motoarenie,  Orkiestrowa  Rowerowa  Masa  Krytyczna
Wyniki  finału  w  Toruniu:  341  tys.  zł  (rekord!)  zebrane  łącznie  w  trzech  sztabach:
głównym - w Domu Harcerza, w SP nr 1 na Starówce oraz w III LO na Skarpie,

- od 18 stycznia br. trwają w Toruniu ferie zimowe. Liczne wydarzenia i atrakcje dla dzieci,
które  spędzają  ten  czas  w mieście,  przygotowały gminne placówki  oświatowe,  sportowo-
rekreacyjne oraz instytucje kultury (m. in. szkoły, Toruńska Infrastruktura Sportowa, Miejski
Ośrodek  Sportu  i  Rekreacji,  CN  „Młyn  Wiedzy”,  domy  kultury,  muzea,  Ogród
Zoobotaniczny).

NAGRODY, WYRÓŻNIENIA

Gmina Miasta Toruń znalazła się w czołówce polskich beneficjentów funduszy unijnych
w  minionym  okresie  programowania.  Ranking  opublikował  Dziennik  Gazeta  Prawna.
W zestawieniu wzięto pod uwagę wszystkich beneficjentów: wielkie koncerny, samorządy  
i wszystkie firmy, które aplikowały o fundusze unijne. 

Gmina Miasta Toruń znalazła się na 24. miejscu w pięćdziesiątce najskuteczniejszych
beneficjentów (zrealizowane 84 projekty o łącznej wartości 1,7 mld zł, na które uzyskaliśmy
miliard dofinansowania). Z samorządów wyprzedziły nas tylko miasta: Warszawa, Gdańsk,
Poznań,  Łódź,  Wrocław,  Lublin  i  Kraków  oraz  województwa:  lubelskie,  podkarpackie
 i warmińsko-mazurskie. W pierwszej pięćdziesiątce nie ma żadnego z samorządów z naszego
regionu.

Wyróżnienie  w  15.  edycji  ogólnopolskiego  konkursu  Sukces  Roku  2015  w Ochronie
Zdrowia - Liderzy Medycyny, w kategorii Menedżer Roku 2015 w ochronie zdrowia –
placówki  publiczne,  otrzymała  Bożena  Mleczek-Dąbrowska,  dyrektor  Miejskiej
Przychodni  Specjalistycznej  w  Toruniu.  Celem  konkursu  jest  nagradzanie  osób  oraz
podmiotów,  które  szczególnie  wyróżniły  się  w  danym  roku  w  polskiej  medycynie.
Organizatorem prestiżowego zestawienia jest specjalistyczny periodyk medyczny "Menedżer
Zdrowia".
Centrum Sztuki Współczesnej Znaki Czasu zostało docenione przez portal Kultura Liberalna.
Wystawa Gustav Metzger "Działaj albo giń!" (prezentowana w CSW od marca do sierpnia
2015 r.) została uznana za najciekawszą ekspozycję sztuki współczesnej w 2015 r. w Polsce. 

Liceum  Akademickie  w  Toruniu  znalazło  się  na  trzeciej  pozycji  w  zestawieniu
najlepszych  liceów  ogólnokształcących  w  kraju.  Ranking  500  najlepszych  szkół
ponadgimnazjalnych w Polsce po raz 18. przygotowała Fundacja Edukacyjna Perspektywy.
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KOMUNIKACJA SPOŁECZNA

Konsultacje społeczne:

- trwają konsultacje społeczne dot. zagospodarowania terenu w miejscu pętli linii komunikacji
miejskiej  przy  ul.  Dziewulskiego  38,  na  którym  powstanie  w  przyszłości  przystanek
przesiadkowy wraz z parkingiem dwupoziomowym dla samochodów osobowych. Konsultacje
dotyczą  wyboru  także  innych  funkcji,  jakie  powinien  spełniać  ten  obiekt.  Spotkanie
konsultacyjne odbyło się 15 stycznia br. w ZS nr 6 przy ul. Dziewulskiego,

-  trwa  drugi  etap  konsultacji  społecznych  "Studium zrównoważonego  rozwoju  systemów
transportowych powiatów bydgoskiego i toruńskiego ze szczególnym uwzględnieniem miast
Bydgoszczy i Torunia".  Spotkania konsultacyjne odbyły się: 14 i 19 stycznia br. w Toruniu
oraz 13 i 20 stycznia br. w Bydgoszczy.

INNE INFORMACJE
Od stycznia 2016 r. przez 5 dni w tygodniu w Urzędzie Miasta Torunia można korzystać
z bezpłatnej pomocy prawnej.

W Toruniu działa 8 punktów pomocy prawnej, w 4 lokalizacjach: 

1)  ul. Wały gen. Sikorskiego 10 (punkt I w godz. 7.30-11.30;  punkt II w godzinach 11.30-
15.30)

2) ul. Grudziądzka 126b (punkt I w godz. 8.00-12.00; punkt II w godzinach 13.00-17.00),

3)ul. Poznańska 52 (punkt I w godz. 9.00-13.00; punkt II w godz. 13.00-17.00),

4)ul.  Dziewulskiego  38  (punkt  I  w  godz.  9.00-13.00;  punkt  II  w  godz.  13.00-17.00).

Z bezpłatnej pomocy prawnej skorzystać mogą:

-  osoby  uprawnione  do  korzystania  z  pomocy  społecznej  (z  powodu  m.  in.:  przemocy  
w  rodzinie,  długotrwałej  lub  ciężkiej  choroby,  niepełnosprawności,  zdarzenia  losowego  
i  sytuacji  kryzysowej,  bezrobocia,  potrzeby ochrony macierzyństwa,  sieroctwa,  ubóstwa  
czy wielodzietności),

- młodzież do 26. roku życia,

- seniorzy, po ukończeniu 65. roku życia,

- osoby, które korzystają z Karty Dużej Rodziny,

-  każdy  zagrożony  lub  poszkodowany  (katastrofą  naturalną,  awarią  techniczną,  klęską  
 żywiołową).

Bezpłatnej  pomocy prawnej  udzielą  osobiście  adwokaci  lub radcy prawni wskazani  przez
Okręgową  Radę  Adwokacką  i  Okręgową  Izbę  Radców  Prawnych  oraz  organizacje
pozarządowe. Zadanie jest  finansowane z budżetu państwa (dotacja celowa dla powiatu).  
Kwota dotacji dla Torunia wyniesie rocznie 494.000 zł (5.150 zł/punkt/miesiąc).

p. M. Zaleski – poinformował o wydarzeniach, które odbędą się do sesji 25 lutego 2016 r.:

1. Jutro,  w piątek  o godzinie  15.00 w Ratuszu Staromiejskim wręczone zostaną  parom  
małżeńskim medale Prezydenta Rzeczypospolitej za długoletnie pożycie małżeńskie.
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2. W następny piątek, 29 stycznia w Akademickim Centrum Kultury i Sztuki „Od Nowa” po
raz  24.  zagości  Afryka  Reggae  Festiwal.  Jak  co  roku,  oprócz  wymiaru  artystycznego
festiwal  ma  też  charakter  charytatywny  -  cały  dochód  przeznaczony  jest  na  pomoc
mieszkańcom Afryki, konkretnie na budowę studni w Somalii. Koncerty rozpoczynać się
będą  o godzinie 19.00. Festiwal potrwa do soboty, 30 stycznia.

3. W  sobotę,  30  stycznia  zapraszam  Państwa  Radnych  na  godzinę  19.00  do  Centrum
Kulturalno - Kongresowego „Jordanki” na VI Marszałkowski Bal Dobroczynny. W tym
roku  gospodarzami  imprezy  będą  Marszałek  Województwa  Kujawko-Pomorskiego  
i Prezydent Miasta Torunia wraz z Małżonkami.
Udział w balu jest odpłatny. Koszt uczestnictwa to  350 zł od osoby. Dochód z imprezy
zostanie przeznaczony na cele dobroczynne - fundusze zebrane podczas zabawy zostaną
przekazane na potrzeby niepełnosprawnych dzieci i młodzieży (Dom Pomocy Społecznej
dla Dzieci i Młodzieży w Kamieniu Krajeńskim oraz Specjalny Ośrodek Wychowawczy 
w Grudziądzu).

4. W niedzielę, 31 stycznia  o godzinie 17.00  na lodowisku Tor - Tor rozpoczną się XIII
Mistrzostwa Torunia w Żużlu na Lodzie.

5. W poniedziałek,  1 lutego  o godzinie 10.00 z  okazji  71.  rocznicy wyzwolenia Torunia
odbędzie  się  uroczystość  patriotyczna  przy  pomniku  „Ku  czci  poległych  
i pomordowanych przez hitlerowskiego najeźdźcę w latach 1939-1945”.

6. W środę 3 lutego,  o godzinie 19.00 w Centrum Kulturalno - Kongresowym „Jordanki”
wystąpi Narodowy Teatr Opery i Baletu z Odessy, który zaprezentuje najpiękniejsze arie
operetkowe i operowe (wydarzenie komercyjne).

7. W sobotę, 6 lutego o godzinie 20.00 w Centrum Targowym „Park” po raz 14. odbędzie się
Bal Sportowca, podczas którego ogłoszona zostanie zwycięska dziesiątka plebiscytu w
kategorii senior na „Najpopularniejszego Sportowca Torunia 2015 roku”, wybrana przez
czytelników  dziennika  „Nowości”,  ponadto  czytelnicy  wybiorą  jednego  laureata  w
kategorii  młodzieżowiec  2015  roku.  Poznamy  także  zwycięzców  w  kategoriach
dodatkowych:  trener,  klub i  sponsor  oraz w kategorii  super  anioł  –  promocja poprzez
sport, rekreację i turystykę.

8. W poniedziałek, 8 lutego Dyrektor Muzeum Okręgowego zaprasza na godzinę 18.00 do
Ratusza Staromiejskiego na powitanie Chińskiego Nowego Roku (Roku Małpy).

9. We piątek, 12 lutego o godzinie 18.15 w Hali Sportowo-Widowiskowej nastąpi oficjalne
otwarcie  II  Halowego  Europejskiego  Mityngu  Lekkoatletycznego  Copernicus  Cup  –
jednodniowych zawodów pod auspicjami Europejskiej Federacji Lekkoatletycznej.

10. Także  w  piątek,  12  lutego  o  godzinie  20.00 w  Centrum Kulturalno  -  Kongresowym
„Jordanki” odbędzie się koncert jubileuszowy z okazji 25-lecia zespołu „Raz, Dwa, Trzy”
(laureat Piernikowej Alei Gwiazd w 2010 roku).

11. W  niedzielę,  14  lutego  o  godzinie  19.00 w  Centrum  Kulturalno  -  Kongresowym
„Jordanki” zainaugurowany zostanie II Międzynarodowy Festiwal Skrzypiec w Toruniu.
W ramach Festiwalu odbędzie się 4. edycja Międzynarodowego Konkursu Skrzypcowego,
którego oficjalne otwarcie nastąpi w piątek 19 lutego o godzinie 19.00 w Dworze Artusa.
Koncert  laureatów  Konkursu  zaplanowano  na  finał  Festiwalu  Skrzypcowego  –  
w  niedzielę,  28  lutego  o  godzinie  19.00 w  Centrum  Kulturalno  -  Kongresowym
„Jordanki”.

12. W środę,  17  lutego  rozpocznie  się  cykl  moich  dorocznych  spotkań  z  mieszkańcami
poszczególnych dzielnic miasta (13 spotkań). W tym roku spotkania zostaną wzbogacone
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o dyskusje w grupach roboczych, które rozpoczynać się będą o godzinie 17.00, na godzinę
przed spotkaniem ogólnym.
Dyskusja będzie odbywać się 3-4 grupach tematycznych moderowanych przeze mnie bądź
moich zastępców oraz  dyrektorów wydziałów i  jednostek  miejskich.  Tematy do  prac  
w grupach (np. drogi lokalne, komunikacja miejska) będą zgłaszane w plebiscycie przed
spotkaniami.  Część  ogólna  pozostaje  bez  zmian  (prezentacja,  pytania  oraz  wnioski
mieszkańców).

13. W piątek, 19 lutego w 543. rocznicę urodzin Mikołaja Kopernika odbędą się uroczystości
związane ze Świętem Uniwersytetu Mikołaja Kopernika. Jak co roku, rozpoczną się one 
o godzinie 10.15  od złożenia kwiatów pod pomnikiem patrona Uczelni, a następnie  od
godziny 11.00 będą kontynuowane w Auli Uniwersytetu.

14. Także w piątek, 19 lutego o godzinie 17.00 w Ratuszu Staromiejskim z okazji rocznicy
urodzin  Mikołaja  Kopernika  odbędzie  się  okolicznościowe  spotkanie  z  generałem
Mirosławem Hermaszewskim.

15. We wtorek, 23 lutego zaplanowano uroczystości w związku z 71. rocznicą śmierci bł. ks.
Stefana Wincentego Frelichowskiego -  o godzinie 17.00 w kościele pw. Wniebowzięcia
Najświętszej  Marii  Panny  odprawiona  zostanie  msza  św.  o  rychłą  kanonizację
błogosławionego, natomiast  o godzinie 18.00 w Sali Kameralnej Centrum Kulturalno -
Kongresowego „Jordanki” zaplanowano wspomnienie księdza.

16. W środę, 24 lutego o godzinie 19.00 w Centrum Kulturalno - Kongresowym „Jordanki” 
z koncertem wystąpi  Richard Bona – uznany kameruński instrumentalista  (wydarzenie
komercyjne).

17. Do  31  stycznia  w  województwie  kujawsko-pomorskim trwają  ferie  zimowe.  Program
bardzo bogatej  oferty gminy dla  dzieci  i  młodzieży dostępny jest  na miejskiej  stronie
internetowej.

V. Przyjęcie porządku obrad.

p.  M.  Czyżniewski –  zaproponował  przyjęcie  do  porządku  obrad  projektów  uchwał  wg
druków nr 300 i 299 po punkcie XIII sesji.

GŁOSOWANIE:

Zmiana porządku obrad. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Porządek sesji został zmieniony.

VI.  Rozpatrzenie  projektu uchwały  w sprawie przyjęcia  sprawozdania  z  działalności
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Gminy Miasta Toruń i Powiatu Toruńskiego za
2015 rok –   DRUK NR 278.

p. T. Wierzba – przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KBiOŚ – zał. nr 1.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:
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Uchwała według druku nr 278. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 229/16).

VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie desygnowania jednej osoby do składu
Zespołu ds. wspierania inicjatyw lokalnych –   DRUK NR 293.

p. E. Banaszczuk - Kisiel – przedstawiła projekt uchwały.

p.  M.  Czyżniewski –  poinformował,  że  do  składu  komisji  został  wskazany  radny  
M. Rzymyszkiewicz.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANI  E:

Uchwała według druku nr 293. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 230/16).

VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego  dla  terenów  położonych  pomiędzy  ul.  Grudziądzką,  ul.  Pod  Dębową
Górą i Trasą Średnicową w Toruniu –   DRUK NR 297 – I i II CZYTANIE.

p. A. Stasiak –  przedstawiła projekt uchwały,  omawiając zakres projektu planu i potrzebę
jego  sporządzenia,  a  także  przedstawiając  zgodność  przyjętych  rozwiązań  z  ustaleniami
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Torunia. Rada
Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę potwierdza.
Jednocześnie  poinformowała,  że  zgodnie  z  ustawą,  rada  miasta  rozstrzyga  o  sposobie
rozpatrzenia  uwag  złożonych  do  projektu,  nieuwzględnionych  przez  Prezydenta.
Poinformowała, że do projektu planu wpłynęły uwagi – zał. nr 2 do projektu uchwały.

Opinie:

KRSMiGP – zał. nr 2.

I czytanie

Pytania:

p. S. Kowalska – zapytała, czy konieczne jest rozbudowywanie drogi (91.9 - KD5) do trasy
średnicowej i drogi wewnętrznej ?

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że w tym obszarze jest mało dróg obsługujących, poza ul.
Grudziądzką. Teren, gdzie jest UMT, ma drogi wnętrze, jest ulica dojazdowa Świętopełka.
Droga dojazdowa umożliwi dojazd do planowanego parkingu oraz terenów zielonych, które
są  planowane  w  obszarze  serca  planu.  Z  punktu  widzenia  komunikacyjnego  droga  jest
zasadna  we  wskazanym miejscu.  Plan  nie  wypowiada  się  co  do  realizacji.  Gdy wystąpi
potrzeba, to teren jest rezerwowany i droga będzie budowana. Na razie takiej konieczności nie
ma.

p. S. Kowalska – zapytała o ogródki działkowe o znaczone U/P4. Czy może na nich powstać
zabudowa usługowa 3 kondygnacje o wysokości nie więcej niż 12 m ?
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p. A. Stasiak – odpowiedziała, że to jest grunt gminny użytkowany bez umowy przez ogrody
działkowe. W planie z 1999 r. były funkcje usługowe i rzemieślnicze. Miasto ma uprawnienia,
żeby odzyskać ogród i  zrealizować usługi.  Obecnie  ogródki  nie  będą  ruszane,  co  zostało
potwierdzone przy realizacji trasy średnicowej. Gdyby była potrzeba likwidacji ogródków, to
byłoby to ujęte od razu przy trasie. W czasie budowania trasy zajęto pół ogrodu, więc miasto
nie chce ingerować w ogród. Miasto ma prawo zlikwidować ogród i dać ogród zastępczy oraz
zapłacić działkowcom za nakłady poniesione na gruncie.

p. S. Kowalska – zapytała o teren, gdzie znajdują się garaże. Czy garaże zostaną na tym
terenie ?

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że to jest teren prywatny. Pewnie właściciel nie ma na razie
żadnego innego pomysłu na ten teren i zarabia na dzierżawie terenu pod garaże. Z pewnością
zmieni się to po otwarciu ul. Pod Dębową Górą. To jest atrakcyjny teren usługowy i tak plan
go widzi. 

p. S. Kowalska – zapytała, czy miejsca parkingowe będą otwarte dla wszystkich ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że teren za urzędem jest prywatny. Drugi teren jest gminny 
i żeby do niego dojechać, to trzeba poprawić stan drogi.  Może być parking powierzchniowy 
i też wielopoziomowy, bo plan ustala 23 m i 5 kondygnacji. Jest możliwość lokalizacji 80
miejsc postojowych na terenie gminnym.

p.  J.  Beszczyński –  zapytał,  jakie  parametry  będzie  miała  droga  równoległa  do  ul.
Grudziądzkiej ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że droga ma zwiększone parametry. Jest to droga 14 m. Jest
szersza niż istniejąca ul. Świętopełka, co daje możliwość szerokiej jezdni. 

Dyskusji nie było.

II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 297. Wynik głosowania: 19 – 0 – 1. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 231/16).

IX.  Rozpatrzenie  projektu uchwały  w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego osiedla Kaszczorek w Toruniu, dla terenów położonych w rejonie: ul.
Szczęśliwej, ul. Kubusia Puchatka, ul. Balladyny oraz ul. Sindbada –   DRUK NR 280 – I 
i II CZYTANIE.

p. A. Stasiak –  przedstawiła projekt uchwały,  omawiając zakres projektu planu i potrzebę
jego  sporządzenia,  a  także  przedstawiając  zgodność  przyjętych  rozwiązań  z  ustaleniami
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Torunia. Rada
Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę potwierdza.
Jednocześnie  poinformowała,  że  zgodnie  z  ustawą,  rada  miasta  rozstrzyga  o  sposobie
rozpatrzenia  uwag  złożonych  do  projektu,  nieuwzględnionych  przez  Prezydenta.
Poinformowała, że do projektu planu nie wpłynęły uwagi.
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Opinie:

KRSMiGP – zał. nr 3.

I czytanie

Pytania:

p.  B.  Jóźwiak –  zapytał,  jak plan  ma się  do  ustaleń  z  RZGW ? Jak  w praktyce  będzie
wyglądało wydawanie pozwoleń na budowę, mając na uwadze zagrożenie powodziowe ? 
Czy zostały ostatecznie wyznaczone tereny zalewowe ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że w starym planie Kaszczorka teren był pokazywany jako
możliwość podtapiania przez wody płynące rowem. Na nowych mapach przekazanych przez
RZGW z kwietnia 2015 r. teren nie jest objęty zalewem wodami powodziowymi Wisły. Plan
był  wysłany  2-3  razy  do  RZGW.  Brak  odpowiedzi  oznacza,  że  plan  został  pozytywnie
zatwierdzony. 
Wszystkie  zmiany planu  wykluczające  możliwość  zabudowy powodują  skutki  finansowe,
stąd  protesty  gmin  do  ministerstwa,  żeby  nie  przyjmować  ustawy.  W Toruniu  decyzja  
o  zmianach  nie  zapadła.  W Kaszczorku  pozwolenia  nie  są  wydawane  na  budowę,  bo  są
blokowane przez RZGW. 
 
p. J. Gołębiewski – zapytał, czy urząd w związku z planowanymi terenami dla inwestorów,
monitoruje wpływ na obciążenia ruchu ?

p. A. Stasiak –  odpowiedziała, że to nie są nowe tereny w mieście. To jest intensyfikacja
zabudowy  osiedla.  W  uzasadnieniu  jest  napisane,  że  zostały  przeprowadzone  analizy  
i kształtowanie struktur przestrzennych zostało wyznaczone przy uwzględnieniu dążenia do
minimalizowania  transportochłonności układu przestrzennego. 
Analizy są robione dla nowych dużych terenów. Dla terenów, gdzie uzupełnia się zabudowę,
nie powoduje się transportochłonności układu drogowego, bo nie dopuszcza się do rozlewania
miasta. 

p. M. Jakubaszek - zapytał, czy plan został przekazany do zaopiniowania RO Kaszczorek ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że tak. W Kaszczorku są zazwyczaj pozytywne opinie. 

Dyskusja:

p. B. Jóźwiak – wskazał,  że osiedle Kaszczorek jest  specyficznym osiedlem, bo z jednej
strony ograniczone skarpą wiślaną, a z drugiej Wisła i Drwęcą.  
Poprzez  fizyczne  ograniczenia  osiedle  ma  ograniczoną  pojemność.  Przy  sporządzaniu
kolejnych  planów  trzeba  brać  pod  uwagę  możliwość  umieszczenia  określonej  liczby
budynków.  Przekroczenie  tej  liczby  spowoduje  w  przyszłości  konieczność  ponoszenia
większych nakładów niż zysków z uzyskanych sprzedaży działek. 
Poprosił, aby tereny zielone pozostały takimi na przyszłość. 

p. W. Klabun – stwierdził, ze trzeba w sposób rozważny rozszerzać granice miasta. Trzeba
dopełnić  wszelkich  starań,  aby  mieszkańcy  zostawali  w  mieście.  Obecnie  jest  zjawisko

9



migracji za granice miasta i mniejszych wpływów do budżetu, więc należy zakładać naturalny
rozwój miasta. 

p. M. Jakubaszek – zwrócił uwagę, że jednostkami pomocniczymi RMT są rady okręgów.
Zostały powołane,  żeby doradzać przy podejmowaniu decyzji.  Stąd pytanie o opinię  rady
okręgu.  Czasami  tak  się  zdarza,  że  przyjęty  plan  i  wprowadzone  później  inwestycje
przeszkadzają mieszkańcom. Ta opinia powinna być dla rady miasta ważna. 

p.  M.  Czyżniewski –  poinformował,  że  niedawno  spotkał  się  ze  wszystkimi
przewodniczącymi rad okręgów i jednym najważniejszych postulatów było to, żeby prosić  
o  opinię  rady  okręgów  w  sprawach  najważniejszych  dotyczących  planowania  rozwoju
konkretnych osiedli miasta. 

p. J. Gołębiewski – przyznał, że zasiadał w radzie okręgu 3 lata i rada miasta kierowała do
rady okręgu plany do zaopiniowania. 
Dopiero będąc członkiem rady miasta i zasiadanie w komisji daje szerszą wiedzę na temat
map i opisów. 
Być może trzeba pomyśleć o formie edukacyjnej dla członków rad okręgów lub pomyśleć  
o dodatkowym zadawaniu pytań w kluczowych planach. 

p. M. Cichowicz – stwierdził, ze miasto powinno rozwijać się. Trzeba stworzyć najlepsze
warunki, żeby Toruń był miejscem do życia i pracy, a wtedy nie będzie istotne, czy ma być
metropolią. 
Może dobrym pomysłem jest, aby komisja planowania przestrzennego zajęła się problemem
instrumentu,  który posiada  GMT w celu  realizacji  ładu  przestrzennego  zmierzającego  do
niskich kosztów życia. To jest szansa na aktywność rady w celu zgłębiania wiedzy. 
Przy zmianie statutu należałoby zastanowić się nad zmianą roli rad okręgów. Może wzmocnić
rolę w tej kwestii, analizując skutki prawne. Znowu rada ma szansę nad pochyleniem się  
w celu zwiększenia aktywności mieszkańców.

p. A. Stasiak – dodała, że rada okręgu została poinformowana, że 30 marca  jest projekt planu
i tego dnia został przesłany do opinii, tego dnia jest odbiór zwrotki. Nie odpowiedziano na to,
czyli zgodnie z ustawą jest to pozytywna opinia. 
Poza  procedurą  została  zawiadomiona  rada  okręgu  o  wyłożeniu  projektu  do  publicznego
wglądu – odbiór zwrotki 14.10.2015 r. Też nie było uwag do wyłożenia.
MPU  ma  współpracę  z  radami  okręgów  na  wysokim  poziomie.  Na  każde  zaproszenie
pracownicy jadą z mapami i informacjami. Takie kontakty pomagają w pracy. 

II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 280. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 232/16).

X.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  kryteriów  w  postępowaniu
rekrutacyjnym do szkół podstawowych oraz gimnazjów dla kandydatów zamieszkałych
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poza obwodem szkoły, liczby punktów za te kryteria oraz dokumentów niezbędnych do
ich potwierdzenia –   DRUK NR 292 – I i II CZYTANIE.

p. A. Łukaszewska –  przedstawiła projekt uchwały z autopoprawką.

Opinie:

KOSiT  – zał. nr 4.

I czytanie

Pytania:

p. D. Zając – zapytała, czy są dzieci, które mieszkają na działkach i nie mają meldunku ? 
Czy są takie przypadki, że rodzic wybiera swoją szkołę nie ze swojego rejonu ?

p. A. Łukaszewska – odpowiedziała, że dzieci w danym miejscu są przypisane do obwodu.
Trudno powiedzieć, jaka to jest skala. One są przyjmowane do szkoły z obwodu.
Do szkół spoza obwodu ubiegają się dzieci, które uzyskują wysokie wyniki, bo trzeba spełnić
kryteria edukacyjne. 
Uchwała  dotyczy dzieci  spoza  obwodu.  Przy  gimnazjum są  jeszcze  kryteria  edukacyjne.
Doświadczenie pokazuje, że te dzieci uzyskują wysokie wyniki. 

p. M. Krużewski – zapytał,  czy o przynależności do obwodu decyduje zamieszkanie, czy
zameldowanie ? 

p. A. Łukaszewska – odpowiedziała, że zamieszkanie.

Dyskusja:

p.  M.  Krużewski – stwierdził,  ze  jednym  z  elementów  tzw.  rozlewania  się  miast  jest
przynależność do obwodu i możliwość wyboru szkoły. 
Część  osób,  która  mieszka  poza  granicami  administracyjnymi  miasta,  dowozi  dzieci  do
miasta. 
W pracach nad strategią rozwoju miasta i planowaniem przestrzennym należy procesy ująć
jako elementy strategiczne.

p. A. Łukaszewska – dodała, że w ustawie o systemie oświaty mówi się o obwodach, że
przyjmowane  są  dzieci  z  urzędu  i  mówi  się  o  obowiązku  wyznaczenia  kryteriów  spoza
obwodów.

p. L. Szuba – wskazał, że wszelkie sprawy reguluje ustawa o systemie oświaty i rada miasta
ma niewielkie pole manewru. Ile dzieci po skończeniu szkoły podstawowej nie podejmuje
nauki w gimnazjach ?

p. M. Czyżniewski – przypomniał, że jest dyskusja, a pytania będą w II czytaniu.

p. M. Cichowicz – podzielił postulat przedmówcy odnośnie zbadania tej sytuacji. Komisja
oświaty mogłaby dokonać analizy statystycznej i wypracować ciekawe rozwiązania.

II czytanie
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Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 292 z autopoprawką. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała
została podjęta (uchwała nr 233/16).

XI.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  okolicznościowych
uprawnień do bezpłatnych przejazdów środkami komunikacji  miejskiej  w Toruniu –
DRUK NR 298 – I i II CZYTANIE.

p. R. Woźnicki –  przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KGKISiG – zał. nr 5.

I czytanie

Pytania:

p. Ł. Walkusz – zapytał, co to za impreza ŚDM w Toruniu ?

p. R. Woźnicki – odpowiedział, że Toruń będą odwiedzać uczestnicy ŚDM z Krakowa.

p. Ł. Walkusz – stwierdził, że warto doprecyzować to w uchwale, bo jest napisane ŚDM  
w Toruniu, a tak nie jest. Pewnie chodzi o to, że będą to uczestnicy ŚDM w Krakowie, którzy
będą w Toruniu.

p. M. Frąckiewicz – zapytał, czy 51 tys. zł utraconych wpływów przekłada się na budżet ?
Czy miasto będzie przekazywało środki dla MZK ?

p. R.  Woźnicki – odpowiedział,  że  nie.  To są szacunki  wyliczane po ilości  uczestników,
którzy nie zapłacą za bilet. 

Dyskusji nie było.

II czytanie

Pytań nie było.

Dyskusja:

p.  M.  Zaleski –  złożył  autopoprawkę  następującej  treści:  w  związku  z  wydarzeniami
organizowanymi w Toruniu z udziałem uczestników ŚDM w Krakowie.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 298 z autopoprawką. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała
została podjęta (uchwała nr 234/16).
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XII.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  udziału  Gminy  Miasta  Toruń  
w projekcie pn. „Gen – Y City -   Get into the swing of the City!”  , współfinansowanego 
w  ramach  Programu  URBACT  III  dla  Fazy  2,  w  roli  partnera  projektu  oraz
zabezpieczenia środków finansowych na lata 2016 – 2018 –   DRUK NR 296  .

p. M. Nakonowska –  przedstawiła projekt uchwały.

Opinie:

KPSiZ oraz KiP – zał. nr 6.

Pytania:

p. J. Gołębiewski – zapytał, jakie będą ramy czasowe spotykania się grupy programowej,
kiedy będzie o tym wiadomo i kto będzie mół uczestniczyć ? 

p. M. Nakonowska – odpowiedziała, że projekt realizowany jest w 2 fazach. Pierwsza faza 
i finałowe spotkanie będzie w pierwszych tygodniach lutego i wówczas będzie możliwość
składania aplikacji do 2 fazy.
Przewiduje się, że projekt ma rozpocząć się w maju 2016 r. i trwać 2 lata. Pierwszym etapem
jest złożenie listu, który pozwoli wejść w partnerstwo do 2 fazy w oparciu o przedstawiony
projekt uchwały.

p. M. Krużewski – zapytał, czy to jest projekt przyjęty już przez Komisję Europejską ? 

p. M. Nakonowska –  odpowiedziała, że tak i jest realizowany w I i II fazie. 

p. M. Krużewski – zapytał,  jaka jest  całkowita wartość projektu i czy 200 tys.  zł  to jest
pokrycie wszystkich kosztów kwalifikowanych przez GMT ? 

p.  M.  Nakonowska –   odpowiedziała,  że  wkład  własny,  który  trzeba  będzie  ponieść  
w projekcie, to jest 15% z 200 tys. zł, 85% to będzie otrzymana refundacja.

p. M. Krużewski – zapytał, rezultaty będą przedłożone prezydentowi i radzie miasta w celu
rozwoju BTCM ?

p. M. Nakonowska –  odpowiedziała, że projekt zakłada konsultowanie na każdym etapie  
z różnymi grupami. Zgodnie z założeniami projektu musi być powołana grupa wsparcia. Taka
grupa musi zebrać jak najwięcej interesariuszy, aby  zrealizować dobrze cel projektu.

p. M. Krużewski – zapytał, czy GMT planuje być liderem w którejś z odsłon projektu ? 

p.  M. Nakonowska –   odpowiedziała,  że komisja  zwraca szczególną  uwagę przy ocenie
projektów, szczególnie gdy miasta brały udział w projekcie lub były obserwatorami.

Dyskusja:

p. S. Kowalska – zwróciła uwagę, że projekt i większość zagadnień dotyczy projektu Restart
zakończonego w 2012 r. 
Główne punkty to stworzenie warunków rozwoju przedsiębiorstw, powstrzymanie trendów
suburbanizacji umierających centrów miast. 
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Czy jest szansa na odniesienie się do tego, co już zostało wypracowane w Restart? Tam jest
duża  baza  materiałów  wypracowanych.  Poprosiła  o  powrót  do  tamtych  materiałów  przy
starcie z nowym projektem. 

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 296. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 235/16).

XIII.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania  doraźnej  Komisji  Rady
Miasta  Torunia  do  opracowania  propozycji  zmian  Statutu  Gminy  Miasta  Toruń  –
DRUK NR 302  .

p. M. Czyżniewski –  przedstawił projekt uchwały.

Pytań nie było.

Dyskusja:

p. M. Jakubaszek – zachęcił radnych do prac nad statutem i skonfrontowaniem go z ustawą
samorządzie gminnym, aby zastanowić się nad zmianami, żeby usprawnić pracę rady.
To w kontekście rad okręgów, które powinny być bardziej docenione, a ich praca powinna być
bardziej usprawniona. 

 
GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 302. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 236/16).

XIV. Rozpatrzenie projektu w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 25 listopada 2015r. na
Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 3 w Toruniu – DRUK NR 300.

XV. Rozpatrzenie projektu w sprawie  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na
2016 rok – DRUK NR 299.

p. M. Frąckiewicz  –  przedstawił projekty uchwał.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 302. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 237/16).

Uchwała według druku nr 302. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 238/16).

XVI.     Interpelacje,  zapytania  i  wnioski  (zgodnie  z  §  36  Regulaminu  Rady  Miasta
Torunia).

1.   Interpelacje: 
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przewodniczący  rady  M.  Czyżniewski –  poinformował,  że  nie  wpłynęły  przed  sesją
interpelacje.

2. Zapytania:

radny K. Wojtasik – 

Czy jest możliwa zmiana godzin otwarcia punktów informacyjnych UMT na zaproponowane
godziny ? Jeśli nie, to poprosił o uzasadnienie odmowy.

Rubinkowo, ul. Dziewulskiego 38

poniedziałek 8-18,

wtorek 8-16,

środa 8-16,

czwartek 8-16,

piątek 8-14.

Centrum, ul. Wały gen. Sikorskiego 8

poniedziałek 8-16,

wtorek 8-18,

środa 8-16,

czwartek 8-16,

piątek 8-14.

Jakubskie – Mokre, ul. Grudziądzka 124/126

poniedziałek 8-16,

wtorek 8-16,

środa 8-18,

czwartek 8-16,

piątek 8-14.

Podgórz, ul. Poznańska 52

poniedziałek 8-16,

wtorek 8-18,

środa 8-16,

czwartek 8-18,

piątek 8-14.

Zgodnie z planami Ministerstwa Sprawiedliwości więźniowie osadzeni w zakładach karnych
będą zmuszeni wykonywać prace społeczne. Ma powstać siła robocza, z której będą korzystać
samorządy  gmin  i  powiatów.  Skazani  mieliby  pomagać  m.  in.  przy  remontach,  przy
porządkowaniu  terenu  np.  Bulwaru  Filadelfijskiego  z  chwastów,  parku  na  Bydgoskim
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Przedmieściu, oczyszczeniu Martówki, sprzątaniu w schronisku dla zwierząt, przy opiece nad
starszymi osobami, chorymi i niepełnosprawnymi.
Jeśli  zostanie  wprowadzona powyższa  zmiana  w więziennictwie,  to  czy GMT skorzysta  
z  możliwości  wykorzystania  więźniów  do  przymusowej  pracy  społecznej?  Jeśli  nie,  to
poprosił o uzasadnienie
dotyczy  remontu  basenu  przy  Zespole  Szkół  Mechanicznych,  Elektrycznych  
i Elektronicznych przy ul. św. Józefa i korzystaniu z niego niepełnosprawnych uczniów z ZS
nr 26 w ramach rehabilitacji.
Kiedy jest planowany remont basenu ?
Który basen na czas remontu będzie wyznaczony dla uczniów ZS nr 26 ?
Czy po remoncie basenu uczniowie ZS nr 26 ponownie na niego wrócą ? 
Czy prezydent popiera wniosek o utworzenie dodatkowych warsztatów terapii zajęciowej?
Jeśli nie, to poprosił o uzasadnienie.
Czy  jest  możliwe  wykorzystanie  budynku  przy  ul.  Buszczyńskich  11  na  cele  terapii
zajęciowej ? Jeśli nie, to poprosił o uzasadnienie.
Jeśli nie ma możliwości wykorzystania powyższego budynku na warsztaty terapii zajęciowej,
to czy przewidywana jest inna lokalizacja na te cele ? Jeśli nie, to poprosił o uzasadnienie.

Odpowiedź nie została udzielona na sesji przez prezydenta miasta.

radna  S.  Kowalska –  zapytała,  od  kiedy  miejska  spółka  Wodociągi  może  dostarczać
mieszkańcom osiedla Winnica II wodę beczkowozem i jak jest tego koszt ? Jaki jest koszt  
i  kiedy  jest  możliwa  realizacja  położenia  wodociągu  i  drogi  na  osiedle  Winnica  II  ze
szczególnym uwzględnieniem aktualnie panującej tam sytuacji mieszkaniowej ? 

Odpowiedź nie została udzielona na sesji przez prezydenta miasta.

radny M. Krużewski – rada miasta przyjęła plan konsultacji społecznych na 2016 r. Jaki jest
status planu konsultacji  zawartych w uchwale ? Czy inicjatywy związane z konsultacjami
mogą być realizowane poza planem zatwierdzonym uchwałą ? 

Odpowiedź nie została udzielona na sesji przez prezydenta miasta.

3. Wnioski: 

a) radna S. Kowalska – 1 wniosek (zał. nr 7),

b) radna M. Olszta – Bloch – 1 wniosek (zał. nr 8),

c) radny Ł. Walkusz – 2 wnioski (wnioski nie zostały złożone pisemnie),

d) radny W. Klabun – 1 wniosek (zał. nr 9),

e) radna D. Zając – 3 wnioski (zał. nr 10),

d) radny B. Jóźwiak – 3 wnioski (zał. nr 11),

e) radny M. Rzymyszkiewicz – 5 wniosków (1 wniosek do przewodniczącego rady miasta),
(zał. nr 12, 13).
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XVII. Informacje:

Prezydenta, Prezydenta, inne: nie było.

XVIII. Zakończenie sesji.

p. M. Czyżniewski – zakończył XXI sesję Rady Miasta Torunia.

Protokół sporządził       Przewodniczący
/-/ Piotr Pyrek                           Rady Miasta Torunia

/-/ Marcin Czyżniewski
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